
ZÁPISNICA zo stretnutia s občanmi Pavčinej Lehoty – „Verejné hovory“,

konané dňa 24. 09. 2021 o 18.00 hod v Osvetovej besede

1. Stretnutie zahájil a prítomných privítal starosta obce Ing. Viliam Kupčo spolu so všetkými
poslancami a hlavným kontrolórom obce, Ing. D. Klepáčom. 

2. Starosta oboznámil prítomných v podaní zamestnankyne OÚ M. Vaverkovej s činnosťou OÚ
v terajšom období: 
- Oprava komunikácií,
- inštalovanie videokamier, 
- vyčistenie priepustu na dolnom konci dediny, 
- osadenie info tabule na cintoríne,
- dopravné značenie pri MŠ, 
- 04. 10. 2021 začne SEGA GROUP s.r.o. so stavbou inžinierskych sietí, prečerpávacou

stanicou a vodojemom, 
- obec naplňuje  priebežne  podľa  epidemiologickej  a  hospodárskej  situácie  plán činnosti

obce,  uskutoční  sa  posedenie  so  seniormi,  možno  divadlo,  rozsvietenie  vianočného
stromčeka,

- bude sa vykonávať dôsledná kontrola pri komunálnom odpade, nakoľko sú už spustené
videokamery, dá sa evidovať ŠPZ vozidla, 

- žlté odpadové nádoby – nahradí  vývoz žltých vriec pri  každom dome osobitne,  každá
domácnosť si bude separovať plastový odpad samostatne,

- recyklačný deň – v budúcom roku obec nebude uskladňovať nebezpečný odpad – veľmi
drahé a nemá kto vyviezť, obyvatelia,  môžu využiť služby zberného dvora vo Svätom
Kríži,

- odovzdané anonymné dotazníky,  zastupiteľstvo a obecný úrad sa  podnetmi zaoberal  a
takto vyhodnocuje:

DOTAZNÍKY – podnety od občanov – vyjadrenia OÚ a OZ

1. Spomaľovač na ceste v Hatiach – je postavená dopravná značka s obmedzením rýchlosti 40,
obytná  zóna,  musia  si  ustriehnuť  dopravní  policajti,  každý  vodič  je  povinný  dodržiavať
dopravné predpisy.

2. Parkovanie  vozidiel  pri  hlavnej  ceste  a  na  chodníkoch  –  obec  rozpošle  upozornenie  do
schránok a vydá v Hlásniku, pri opätovnom parkovaní obec nevykoná v danom mieste zimnú
údržbu.

3. Verejné osvetlenie – funkčnosť – bolo prekontrolované, ak niekto objaví konkrétne miesto,
nech príde nahlásiť na OÚ.

4. Nekoordinovaná výstavba v obci – obecný úrad v tomto zložení vydal do dnešného dňa iba 3
stavebné  povolenia,  a  to  v  zmysle  platného  a  schváleného  územného  plánu  obce,  obec
momentálne nemá financie na to, aby si nechala vypracovať podrobné architektonické štúdie
na každé zastavané územie v obci, ktoré by sprísňovali podmienky výstavby.

5. Vybudovanie chodníka pri hlavnej ceste na vstupe od Demänovskej Doliny – dobrá a užitočná
myšlienka, ale pozemky, na ktorých by mala výstavba chodníka prebehnúť, sú v súkromných
rukách a nie obecných, momentálne obec vypláca financie za pozemky súkromníkom pod
požiarnou zbrojnicou, najbližšie bude obec riešiť prenájom ihriska.

6. Vybudovanie chodníka v úseku Urban – Nemešány – neplánuje sa, bolo by potrebné doriešiť
komplexne komunikáciu, ktorá bola vybudovaná provizórne.

7. Vývoz komunálneho odpadu týždenne – bude sa vyvážať počas turistickej sezóny 1x týždenne
a mimo sezóny 1x za 2 týždne, obyvatelia musia kvalitnejšie separovať odpad.



8. Odstránenie  stavebných  panelov  k  budove  od  obecného  úradu  a  od  ihriska  –  čiastočne
vykonané, od OÚ si majiteľ odviezol ku ihrisku na svoj vlastný pozemok a tam už OÚ nemá
právomoc požadovať zlikvidovanie, prípadne vývoz.

9. Oprava oplotenia na cintoríne – je už vybraná vizualizácia a materiál a je pripravený na túto
stavbu rozpočet, bude sa realizovať v budúcom roku ako jediná investičná akcia, aby bolo
dosť finančných prostriedkov – cca 35 000 Eur.

10. Vysporiadať pozemky v správe SPF – vymeniť za obecné – obecné pozemky v takom rozsahu
obec nevlastní,  v tejto dobe prebiehajú jednania ZMOS a vlády o zákone, kedy by všetky
pozemky v správe SPF prešli do majetku obce automaticky.

11. Zanedbané  pozemky  a  budovy –  pôjde  adresná  výzva  vlastníkom,  prípadne  bude  riešené
priestupkom /nepokosené porasty/.

12. Oprava štátnej cesty – Kubáň – Paluch – opraví sa cesta ku chatám.
13. Dodržiavanie  VZN  o  hlučných  strojových  prácach  v  nedeľu  a  v  sviatok  –  je  povinnosť

každého občana toto VZN dodržiavať, bolo by vhodné, aby občania boli k sebe ohľaduplní, a
pokiaľ sa len trochu dá, rešpektovali právo na oddych a súkromie.

14. Zakázať pohyb vozidiel ku krmelcom v okolí dediny – nedá sa zakázať, poľovníci z nášho
rajónu by si mali ustrážiť pohyb cudzích vozidiel, ktorých vodiči sa oháňajú povolenkou ku
vstupu.

15. Nepovoľovať výstavbu rodinných domov v okolí dediny – keby občania obce nepredávali
svoje pozemky cudzím ľuďom, výstavba by nebola,  pokiaľ nebude čistička,  trafostanica a
ostatné siete, nebude sa povoľovať.

16. Málo oddychových miest na sedenie pre seniorov a turistov – OZ očakáva podnety, kam by sa
mali lavičky umiestniť a bude sa riešiť vhodný výber materiálu, aby boli lavičky jednotné.

17. Obnoviť zákazovú značku u Hajdúchov – značka bola osadená, bola zvesená dole, nevytočia
sa väčšie autá.

18. Oprava dedinského jarku – je predpoklad, že po tom, ako Povodie Váhu ukončilo vlani jeden
krátky úsek, skúsenosti z opakovaných jednaní hovoria, že sa nebude pokračovať v ďalších
opravách.

19. Pri začatých stavbách trvať na osadení latrín – obec bude kontrolovať.
20. Osadiť zákazové značky pre štvorkolky v intraviláne obce – štvorkolka je motorové vozidlo so

ŠPZ, nedá sa zakázať, iné je,  ak nerešpektujú zákazy vjazdu po extraviláne, vtedy je to v
kompetencii dopravného inšpektorátu, policajtov občas vidno z oboch strán, tento problém sa
týka opäť ignorácie ľudí, niektorí občania sústavne takéto osoby zastavujú a upozorňujú.

21. Na úradnej tabuli treba zväčšiť písmo na vyvesených dokumentoch tak, aby sa dalo prečítať aj
bez  okuliarov  –  toto  OZ a  OÚ nebude  komentovať,  nedá  sa  zrealizovať,  treba  chodiť  s
okuliarmi vo vrecku.

22. Vybudovať kruhový objazd na križovatke na hlavnej ceste na zastávke pri vjazde do Pavčinej
Lehoty – nie je lehotský kataster, ide o cestu II. triedy, spadá pod správu ciest, majú problém
opraviť, prípadne vybudovať cesty I. triedy.

Diskusia občanov: odpovedá starosta obce 

- Ing. M. Kupčo – architektonické štúdie, ich potreba dať vypracovať, aby ráz našej obce
nestratil svoj charakter  – najlepším riešením by bolo dať vypracovať zónovanie, stojí veľa
peňazí, ale by vyriešilo všetky problémy, v roku 2023 sa bude otvárať ÚP obce a jeho
zmeny a doplnky, môže sa zakomponovať, ak bude vôľa.

- P. Kubovčíková – kedy sa začne s pokládkou optického kábla – prebehla výmena riaditeľa
spoločnosti, nový riaditeľ prehodnocuje všetky rozrobené projekty, ak by náš projekt sa
nezačal, prepadne stavebné povolenie, čakáme na vyjadrenia.

- V. Vajsová – ako a kedy sa bude realizovať sľubovaná studnička pri Mosúre – sľúbil,
urobí aj s lavičkami.



- Ing. M. Kupčo – v tom prípade by bolo vhodné, aby sa stará ulica riešila už komplexne z
historického hľadiska.

- M. Bohurád – či sa pod Žiarcami budú budovať aj komplexné inžinierske siete – áno.
- D. Staroňová – či niekto chodí kontrolovať čističku, silne znečistené, vraj odtiaľ vyteká

neporiadok – čaká sa na prepojenie do LM, pôjde skontrolovať.
- V. Vajsová – problém medveďov v dedine – obec volala už zásahový tým podľa pokynov,

veľký problém, bude sa volať opakovane.
- M. Bohurád – či obec môže zohnať viac frézovaného materiálu, na vlastné náklady by sa

opravila cesta, prípadne ak bude na obci pracovať valec, prešiel by, vývoz smetí z jeho
pozemku – momentálne ešte sa nedá, po úprave komunikácie, keď bude prejazdná.

Po tejto diskusii poslanci navrhli, že všetky požiadavky na OÚ a na obyvateľov obce budú zverejnené
v nasledujúcom čísle Hlásnika.

Starosta toto stretnutie ukončil.

V Pavčinej Lehote, 24.09.2021

Zapísala: Mgr. Radka Kureková


